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Referat af hovedbestyrelsesmøde d. 28. og 29. april 2025 
 

1. Velkommen – herunder afklaring af interessekonflikter 
samt aktuel mundtlig mødeorientering fra Formanden 

 
HB bød velkommen til ny direktør i Danske Fysioterapeuter, Søren Lauridsen.  
På mødet deltog desuden de to ny afdelingsledere Troels Rønn-Simonsen og Niels 
Sandø.  
 
Formand Jeanette Præstegaard gav status på situationen i sekretariatet, herunder 
nyansættelser og sygemeldinger. Statussen markerede afslutning på Jeanette 
Præstegaards rolle som personaleleder, der er overgået til den ny direktør.   
Orientering om sekretariatet vil fremover blive varetaget Søren.  
 
HB besluttede, at habilitetsspørgsmål tages op under hver enkel sag.  
 
Vedr. punkt 3.1.3 Folkemødet (arbejdsgrupper) mente nogle HB-medlemmer, at 
udgifter ligger over budget tidligere vedtaget af HB og at punktet derfor bør gå fra at 
være en orienteringssag til en beslutningssag. Mødeledelsen (formanden og 
næstformand Anders Breinholt) imødekom dette. Nyt sagsnummer er 2.7.  
 
HB ønsker en oprydning i rulledagsordenen. Arbejdet pågår allerede og vil desuden 
ske i forbindelse med udarbejdelsen af nyt årshjul. 
 
HB besluttede, at det tilstræbes at HB-møder det kommende halve år slutter klokken 
halv, da sporarbejde påvirker togtrafikken og hjemrejse.  
 
 



2.1 Lukket punkt  
 

2.2 Lukket punkt  
 

3.1.6 Lukket punkt  
 

2.3 Lukket punkt  
 

2.3.1 Lukket punkt  
 

2.3.2 Lukket punkt 
 

2.3.3 Lukket punkt  
 
 

3.1 Orienteringspunkter 
 

3.1.1 Lukket punkt  
 
 

3.1.2  Orientering om privat overenskomst  

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen  

• orienteres om de indgåede OK25-forlig 
 

Resume:  
Danske Fysioterapeuter og Ergoterapeutforeningen har forhandlet nedenstående overenskomster inden for rammerne 
af gennembrudsforligene OK25 på det private arbejdsmarked.  
For alle overenskomsterne, på nær lncita, er det lykkes at indgå et forlig. For lncita har forhandlingerne været forbi 
Forligsinstitutionen, hvor det dog heller ikke lykkes at opnå et forlig. lncita bliver derfor opsamlet af mæglingsforslaget.  
 
Hvad angår overenskomsterne for Falck, Forenede Care og Altiden, er de forhandlet i samarbejde med 
Ergoterapeutforeningen og den lokale (fælles)tillidsrepræsentant, der hvor der er en sådan.  
Overenskomsten for virksomheden lncita er forhandlet i samarbejde med overenskomstens 7 lønmodtagerparter.  
 
Danske Fysioterapeuters 2 vikaroverenskomster er forhandlet alene, men koordineret med Ergoterapeutforeningen. 
På vikarområdet er der ingen tillidsrepræsentanter. De 2 overenskomster er nu blevet til 1 brancheoverenskomst.  
 
Hos Danske Fysioterapeuter ligger kompetencen til at godkende de private overenskomster hos Hovedbestyrelsen.  
 
På det store private område sker der en sammenkædning af alle afstemningsog godkendelsesresultater for de ca. 
650.000 lønmodtagere, som er omfattet af forligsmandens mæglingsforslag.  
 
Såfremt Hovedbestyrelsen godkender forligene, tæller vores antal medlemmer som ja-stemmer i det samlede 
afstemningsresultat.  



 

Referat: 
• HB tog orienteringen vedr. de indgåede ok-25 forlig til efterretning.  

 
 
Afdelingschef Troels Rønn-Simonsen orienterede om overenskomst med private klinikker.  
Da HB allerede har godkendt forliget, handlede indeværende møde alene om en yderligere orientering.  
 
 

2.7 (Tidligere 3.1.3) Folkemødet (arbejdsgrupper) 

Indstilling:  
Det indstilles, at hovedbestyrelsen:  
 • Orienteres om Danske Fysioterapeuters repræsentation ved Folkemødet 2025  
 

Resumé:  
Hovedbestyrelsen besluttede d. 28. oktober 2024, at Danske Fysioterapeuter skal have en reduceret repræsentation 
på Folkemøde 2025, dette som led i en besparelse. Beslutningen blev truffet efter evalueringen af folkemøde 2024, 
som var vellykket men også ressourcekrævende for både Hovedbestyrelse samt sekretariat. Det blev besluttet, at 
deltagelsen i 2025 skal være alene ved formanden samt deltagelse af 2-3 personer fra sekretariatet. Der blev afsat 
50.000 kr. fra foreningens økonomi til at dække udgifterne.  
 
Deltagelsen for 2025  
 
Efter HB-beslutningen er der sket flere ting i og omkring foreningen, som gør, at der er et særligt stærkt behov for, at 
Danske Fysioterapeuter er synlige – både blandt fysioterapeuter og i den generelle sundhedsdebat.  
 
Foreningen er kommet i en konkurrencesituation med to nye foreninger.  
 
Derforuden er Sundhedsreformen vedtaget, hvori der indgår en ny Folkesundhedslov, som oplagt bør have et stort 
fysioterapeutisk aftryk.  
 
I det lys er der planlagt følgende tilstedeværelse på folkemøde 2025:  
 
• Debat om forebyggelse med fokus på motion på arbejdspladsen. I PFA’s telt torsdag kl. 10-11 (mindre scene).  
 
• Debat om forebyggelse med fokus på motion på arbejdspladsen. På A4 mediers scene fredag kl. 15-16 (større 
scene).  
 
• Formanden har flere ’kaffemøder’ med politikere og repræsentanter fra andre sundhedsorganisationer.  
 
I de to debatter (som udvikles over samme koncept) inviteres politikere samt repræsentanter fra patientforeninger, 
erhvervsorganisationer og andre fagorganisationer til at deltage. Målet at sætte emnet motion i arbejdstiden på 
dagsordenen og øge opmærksomheden på fysioterapeuters rolle i at understøtte dette.  
 
Udover de berammede 50.000 kr. (som finansierer leje af scene), så vil der være udgifter til transport og overnatning 
(sommerhus i Hasle) samt sekretariatsressourcer ifm. planlægning og deltagelse. Deltagere fra foreningen vil udover 
Jeanette Præstegaard være direktør, afdelingschef i ’Politik, Profession og Kommunikation’ samt pressechef. 
Desuden har flere af regionsbestyrelserne planlagt at være repræsenteret.  
 

Referat:  
• HB tog orienteringen om Danske Fysioterapeuters repræsentation ved Folkemødet 2025 til efterretning, med 

nedenstående kommentarer:  
 
Under HB’s indledende drøftelse af dagsorden om punktet (3.1.3 Folkemødet (arbejdsgrupper)) mente nogle HB-
medlemmer, at udgifter ligger over budget tidligere vedtaget af HB og at punktet derfor bør gå fra at være en 
orienteringssag til en beslutningssag. Mødeledelsen imødekom dette. Nyt sagsnummer er 2.7.  
 



Konkret blev udtrykt bekymring for, hvad der opfattes som, at foreningens deltagelse i Folkemødet er blevet mere 
omfattende og ressourcekrævende end oprindeligt besluttet på HB 28. oktober 2024 og derfor et principielt punkt. 
Dette både økonomisk og personalemæssigt.  
Andre i HB mente der er tale om for små beløb og ressourceændringer til at punktet bør behandles på HB-niveau.  
 
HB drøftede hvornår en udgift er øget i en sådan grad, at det omstøder tidligere beslutning.  
 
HB drøftede behovet for synlighed på Folkemødet generelt og i lyset af den ny situation, med konkurrerende 
foreninger.  
 
Der var i HB enighed om, at der arbejdes videre med forberedelsen til folkemødet 2025 inkl. de tilføjelser der blev 
præsenteret til HB mødet.  
 
 

3.1.4 Tidsplan i forbindelse med formand- og regionsformandsvalget  

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen:  

• Orienteres om proces for forestående valg i foreningen (2025) 

 

Resumé: 
På repræsentantskabsmødet 2024 blev det besluttet at ændre kadence og tidspunkter for afholdelse af valg til 
sektioner, formandsvalg og regionsformandsvalg. Alle tre valg skal jf. opdatering af Danske Fysioterapeuters love og 
vedtægter afholdes året efter der har været afholdt ordinært repræsentantskabsmøde. Samtidig vælges der for alle tre 
grupper for en 3-årig periode. 
Det betyder at der i 2025 skal afholdes valg til de tre grupperinger. I bilag fremgår oversigt for de tre valg i kronologisk 
rækkefølge: Sektionsvalg (maj-juni), Formandsvalg (september-august) og Regionsformandsvalg (oktober-december). 
Der vil være en kort mundtlig orientering på HB mødet. 
Sektionsvalg 
Sektionsvalgene skal i henhold til vedtægterne sikrer sammensætning af de to sektionsbestyrelser (§33 og §34). Der 
er denne gang frist for opstilling d. 15. maj 2025.  
Fremover er der 7 medlemmer af hver sektionsbestyrelse. Hvis der ved opstillingsfristens udløb ikke er tilstrækkelig 
med kandidater inden for et valgsegment (fx privatansatte), så vil den som evt. er opstillet ved fristens udløb være 
valgt (hvis 2 skal vælges men kun 1 er opstillet). Herefter opfordres medlemmerne til at stille kandidater til ubesatte 
pladser. Såfremt der kommer flere kandidater end der er ledige pladser, så vil disse indgå i en urafstemning (vælges 
blandt medlemmer indenfor segmentet).  
Den/de med flest stemmer vælges som medlem af sektionen. Herefter vil øvrige blive valgt som suppleanter i 
prioriteret rækkefølge i henhold til antal modtaget stemmer. 
Formandsvalg 
Der er frist for at stille som kandidat d. 1. august 2025. Valget gennemføres (1. valgrunde) d. 15-25. august. Såfremt 
der er mere end to kandidater og der ikke opnås simpelt flertal (dvs. over 50 % af stemmerne), så afholdes der en 2. 
valgrunde i september. Formanden tiltræder med virkning pr. 1. oktober. 
Valget afvikles af Danske Fysioterapeuters sekretariat. Der anvendes et elektronisk afstemningssystem, hvor alle 
stemmeberettigede medlemmer modtager mail med link til afstemningen. For at have transparens og sikkerhed for, at 
valget er afviklet korrekt, så vil der blive inddraget ekstern revision af valgproces og valgresultatet.   
Alle kandidater får mulighed for uafhængig markedsføring i forbindelse med valget, hvor de bl.a. vil blive portrætteret 
på fysio.dk (valgsite). Der planlægges desuden mindst ét virtuelt valgmøde som efterfølgende kan ses online af alle 
medlemmer. 
Regionsformandsvalg 
Der er frist for opstilling af kandidater d. 1. oktober 2025. Valget af 5 regionsformænd vil forløbe parallelt i hver region.  
Valgprocessen for regionsformandsvalg vil desuden være enslydende med proces for formandsvalget.  
Sekretariatsressourcer og øvrige økonomi til de tre valg afholdes indenfor eksisterende budget.  
 

Referat: 
• HB tog orientering om proces for forestående valg i foreningen (2025) til efterretning.  

HB drøftede konkret afholdelse af formandsvalg og tidspunkt for valgmøder med muligheder for, at møderne afholdes 
tidligere. Sekretariatet oplyste, at valgmøder afholdes i forbindelse med, at valget bliver åbnet midt i august. At 

https://www.fysio.dk/om-os/opbygning/love-og-vedtagter
https://www.fysio.dk/om-os/opbygning/love-og-vedtagter


valgmøder ikke afholdes tidligere skyldes, at både kandidater, sekretariat og medlemmer skal nå at være tilbage fra 
sommerferie. 

Vedr. regionsformandsvalget blev det præciseret, at valgmøder bør planlægges uden om uge 42, hvor mange holder 
efterårsferie.  
Sekretariatet oplyste, at der til alle tre valg bliver gjort brug af det elektroniske afstemningssystem, Enalyzer. For at 
have transparens og sikkerhed for, at valget afvikles korrekt, vil der være mulighed for ekstern revision af valgproces 
og valgresultatet. 
Det blev positivt bemærket, at det at der er nu findes et samlet overblik over de tre valg for 2025 og at planlægningen 
sker i god tid. 
 
 

2.4 Politisk drøftelse: Sundhedsreformen  

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• orienteres om det kommende sundhedspolitiske år med særligt afsæt i sundhedsreformens betydning for 
fysioterapeuter og foreningen  

• giver input til de sundhedspolitiske emner mhp. at give en pejling af prioriteter 
 

Resumé: 
Der lægges op til en temadrøftelse med fokus på den aktuelle sundhedspolitiske situation. Drøftelsen skal give input 
og pejling for, at sekretariatet kan arbejde videre med planlægning af foreningens politiske interessevaretagelse i det 
kommende år. 
Drøftelsen tager afsæt i sundhedsreformen, som blev præsenteret af et bred kreds af de politiske partier på 
Christiansborg, november 2024 (se bilag 1). Reformen ligger op til sektorielle flytninger af opgaver og fokus på 
folkesygdomme. 
Den første lovpakker under reformen er lanceret. Der forventes yderligere 3 lovpakker frem mod 2031 hvor alle dele af 
reformen skal være trådt i kraft. I vedlagte (bilag 2) er en gennemgang af proces for implementering af 
sundhedsreformen – præsentation fra møde med Sundhedsministeren d. 10. marts. 
De fem vigtigste områder for fysioterapien i reformen: 

• Ændret struktur med sundhedsråd og 4 regioner 
• ‘Kronikerpakker’ 
• Direkte adgang til fysioterapi 
• Flere opgaver går fra kommuner til regioner 
• En national folkesundhedslov   

Sekretariatet vil facilitere en drøftelse, hvor deltagerne giver deres input til det politiske arbejde for det kommende år. 
De fem hovedområder fra reformen præsenteres separat, hvorefter der ligges op til en principdiskussion fra 
hovedbestyrelsen. 
  



Referat: 
• HB tog orientering om det kommende sundhedspolitiske år med særligt afsæt i sundhedsreformens betydning 

for fysioterapeuter og foreningen til efterretning.  
• HB gav input til de sundhedspolitiske emner mhp. at give en pejling af prioriteter 

 
Konkret blev desuden drøftet:  

• Kommunikation og rådgivning til medlemmerne. HB drøftede vigtigheden af, at medlemmerne holdes 
orienteret. Sekretariatet arbejder med en plan herfor fx ift. hjemmeside og Corpus.  

• Public Affairs, både ift. interessenter (politikere, interesseorganisationer mm) og ift. næste 
overenskomstforhandling.   

• Opgavedeling mellem formand, regionsformænd, HB, de faglige selskaber og sekretariatet.   
 
Sekretariatet udarbejder (tids)plan ift. ovenstående.  
 
 
Øvrigt:  
 
Under punktet deltog afdelingschef Niels Sandø og medarbejdere Lars Tomlinson og Michael Poulsen.  
 
Afdelingschef og medarbejdere indledte punktet med en gennemgang af de vigtigste emner og nedslag i 
sundhedsreformen, som har betydning for foreningens medlemmer og generelt i forhold til udvikling af 
fysioterapifaget. Undervejs i sekretariatets gennemgang var der spørgsmål og input i forhold til, hvad der skal 
prioriteres i foreningens sundhedspolitiske indsats. 
Præsentationen blev efterfulgt af brainstorm i grupper, hvor HB-deltagerne til slut præsenterede de emner og 
indsatser, som bør fokuseres i det sundhedspolitiske arbejde og som hovedbestyrelsen har til indsatser for, hvordan 
foreningen kan opnå større sundhedspolitisk indflydelse. 
 
Sekretariatet indsamlede de mange input og arbejder videre med indholdet mhp. at præsentere HB for en plan for 
sundhedspolitisk interessevaretagelse til kommende HB-møde i juni. Se ovenstående.  
 
 

3.2 Politisk drøftelse: Uddannelsesstederne 
 

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• Tager orienteringen om uddannelsesreformen til efterretning  
 

Resumé: 
Regeringen har præsenteret deres uddannelsesreform på professions- og erhvervsskoleområdet. Reformen har 
betydning for den fremtidige uddannelse af fysioterapeuter. 
 
Der har været en bekendtgørelseshøring om stillingsstrukturen på universiteterne, som har betydning for ansættelser 
på hospitaler for fysioterapeuter med følgende titler: klinisk adjunkt, lektor og professor. 
 
Der har været møde med studieledernetværket, hvor studielederne har udpeget en retning for deres fremtidige 
samarbejde med fagforeningerne. 
Orientering bliver mundtligt fremstillede af konsulent Michael Poulsen  

Referat: 
• HB tog orienteringen om uddannelsesreformen til efterretning med blandt andet følgende kommentarer:  

 
Rollefordeling og kommunikation på uddannelsesstederne.  
HB drøftede professionalisering af regionsformændenes rolle i deres respektive regioner, hvor der er forskel på deres 
mandat på uddannelsesstederne. Hvad kan påvirkes og hvad kan ikke?  
 
HB drøftede indholdet i uddannelsesreformen, herunder en (af)akademisering af uddannelsen og risiko for at dette 
påvirker kommende overenskomstforhandlinger.  



HB drøftede de forskellige niveauer i uddannelsesreformen, herunder blandt andet praktik og samspil mellem 
uddannelsesstederne, kommunerne og praksis.  
 
 
Direktør Søren Lauridsen sørger sammen med afdelingsleder Niels Sandø for de rette sekretariats-ressourcer, til 
understøttelse af regionsformændene, bl.a. et kortfattet notat og fakta-ark som kan understøtte arbejdet i de lokale 
uddannelsesudvalg.   
 

2.5 Lukket punkt  
 
 

2.6 Evaluering af Fagkongres 2025 og beslutning om kommende fagkongres 

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen: 

• Tager evalueringen af Fagkongres 2025 til efterretning 
• Tager orienteringen om styregruppens anbefalinger på baggrund af evalueringen af Fagkongres 2025 til 

efterretning og drøfter: 
o om der skal holdes en fagkongres igen 
o om vi forhåndsreserverer uge 11 i 2028 hos OCC 

Resumé: 
Fagkongres 2025 og Studiedagen 2025 blev afviklet den 12.-15. marts 2025 i  
Odense Congres Center (OCC) med 659 deltagere hertil lægges oplægsholdere, HB og sekretariatet.  
Styregruppemødet den 23. april blev sidste styregruppemøde for projektet, hvor følgende punkter blev evalueret: 

• Feedback fra deltagerne på Fagkongres 2025 
• Feedback fra deltagerne til Studiedagen 2025 
• Feedback fra udstillerne på messen til Fagkongres 2025 
• Budget 
• Erfaringer til eventuelt kommende fagkongres (SWOT) 

Evaluering fra 357 deltagere på Fagkongres 2025: 
• 92,5 % var tilfredse/meget tilfredse med fagkongressen 
• 88,5 % var til tilfredse/meget tilfredse med programmet, og 97 % synes niveauet var tilfredsstillende/meget 

tilfredsstillende 
• 95,5 % var tilfredse/meget tilfredse med information og hjælp på fagkongressen 

Evaluering fra 28 deltagere på Studiedagen 2025: 
• 92,8 % var tilfredse/meget tilfredse 
• 52,6 % fik lyst til at melde sig ind i et fagligt selskab 
• 64 % er fortalere, 32 % passive og 4 % kritikere 

Evaluering fra 43 udstillere på messen: 
• 60,5 % var tilfredse med deres deltagelse 
• 67,5 % kritikere 

På baggrund af 203 åbne svar i evalueringerne fra deltagerne (notér den høje tilfredshed i relation til de åbne svar, da 
muligheden for åbne svar skaber kommentarer på alt lige fra kaffen til oplæggene), fra udstillerne, OCC, kolleger og 
styregruppen er følgende afrapportering sammensat: 

Styrker Svagheder 

Faglighed 
Fællesskab 
Stedet 
Intern organisering 

Indhold til praksis 
Tid til mingling/besøge udstilling 
Maden nogle dage 
Underskud ca. 500K 

Muligheder Trusler 



Nyt koncept – færre dage fx inkludér 
Studiedagen i en af dagene eller involvering 
af partnere 
Formidlingswebinar til oplægsholdere  

Messen 
Prisen 
Dato – Sportsmessen, OCC 
Ikke-medlemmer 

 
På baggrund af evalueringen af Fagkongres 2025 anbefaler styregruppen: 

o at der skal holdes en fagkongres igen 
o at vi forhåndsreserverer uge 11 i 2028 hos OCC 

 

Referat: 
• Orienteringen blev taget til efterretning. 

 
• HB besluttede, at der skal afholdes Fagkongres igen.  
• HB besluttede, at uge 11 i 2028 forhåndsreserveres hos OCC.  

o HB besluttede at holde mulighed for andre venues åben, i fald fx et nyt koncept kræver det eller der 
kan aftales bedre pris andet sted.  

 
 
Konsulent fra sekretariatet, Heidi Mejlby Hem, orienterede om den samlede evaluering af Fagkongres 2025.  
Heidi oplyste, at der generelt var en meget positiv feedback på afholdelsen af Fagkongressen og til sekretariatets 
arbejde, men at der er enkelte områder, der kræver opmærksomhed ved fremtidige afholdelser.  
 
HB drøftede disse områder:  

- HB drøftede og er positivt stemte overfor fx et formidlingswebinar til oplægsholdere, så det akademiske bliver 
lettere at modtage og evt. anvende i daglig praksis.  

- HB drøftede og er positivt stemte ideen om, at overveje nye koncepter for en kommende fagkongres, 
herunder mulige partnerskaber og antal dage.  

 
Afslutningsvis tog HB orienteringen om økonomisk underskud til efterretning. Endelig regnskab foreligger, når 
afregning med OCC er sket. HB orienteres skriftligt herom.  
 
 
 

4.1 Mødeorientering 
 
HB-medlem og Regionsformand Gitte Nørgaard har deltaget i møde vedr. lønsikring i Din Sundhedsfaglige A-kasse 
(DSA). Gitte oplyser, at der pt. arbejdes med en opkrævningsmodel, der ikke inddrager de enkelte fagforbund.  
 

4.2 Rulledagsorden 
Rulledagsordenen ønskes opdateret.  
Sekretariatet er i gang med dette og arbejder på, at integrere rulledagsordenen i et decideret årshjul.  
 
Forslag til temadrøftelse: De studerende. Herunder særlige medlemstilbud og italesættelse af værdien af 
medlemskab.  
 
Principiel drøftelse af HB-medlemmers varetagelse af borgerligt ombud (se eventuelt vedr. HB-medlem og 
Regionsformand Rikke Kruses kandidatur til byrådet i Kolding Kommune).  
 
Scenarier for segmenteret aftale- og/eller samarbejdsmodeller med klinikejere.  
 
 

5. Eventuelt 
HB-medlem og Regionsformand Rikke Kruses oplyste, at hun stiller op til byrådet i Kolding Kommune ved kommende 
byrådsvalg (se Rulledagsorden).   
 
Et HB-medlem med privat praksis orienterede om problemer med pensionsindbetaling til egne ansatte. En sag som 
medlemmet selv har kontaktet Danske Fysioterapeuter om og som er ved at blive bragt på plads.  



 
HB-medlem Peter Johansen oplyste, at der er plads til nye medlemmer i ”det sagkyndige udvalg” i Komiteen for 
Sundhedsoplysning. HB besluttede at lave et ”open call” til medlemmerne. Sekretariatet står for dette. Interesserede 
kan kontakte Peter for oplysninger.  
 
HB-medlem og Regionsformands Marjanne den Hollander, orienterede om, at hun er blevet kontaktet af 
regionsrådspolitiker vedr. forsøget med Direkte Adgang i Region Sjælland. Vedkommende er blevet kontaktet vedr. 
klinikker udenfor ydernummers, adgang til forsøgsordningen. Marjanne og sekretariatet har udarbejdet svar.  
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